
Evropský pohár mládeže Imst 2015 – úspěch české výpravy 

 

Druhý letošní závod Evropského poháru mládeže, který se 30. – 31. 5. konal v rakouském 

Imstu, skončil úspěchem české výpravy, když dva čeští reprezentanti vybojovali postup do finá le a 

dalším unikl jen o kousek. V Imstu se přitom našim mladým lezcům dlouhodobě nedařilo, loni se zde 

po letech do finále probojoval pouze Vojta Vlk a odvezl si 6. místo, předtím v něm naposled byl český 

zástupce v roce 2011, kdy Andrea Pavlincová skončila 11., v obou případech šlo o nejmladší kategorii 

B (14 – 15 let). 

Letos největší úspěch českým barvám zajistil Kuba Konečný ve výkonnostně  nabité kategorii 

A (16 – 17 let), jejíž účastníci už mohou závodit s dospělými a startují i v závodech světového poháru. 

Kuba v první kvalifikační cestě skončil na 12. – 16. místě a na postup to příliš nevypadalo, ve druhé si 

však připravil perfektně program a bez zaváhání prošel až do topu! Znamenalo to postup z děleného 

6.- 7. místa a všichni si přáli, aby toto umístění udržel. Kuba se s tím však nespokojil, v nedělním finále 

lezl bez jediné chyby a zastavil ho až dlouhý krok ze  špatných chytů po výlezu ze stropu, který těsně 

nedotáhl.  To mu vyneslo vynikající 4. místo, navíc ve stejném výkonu jako 2. Francouz Duval a 3. 

Izraelec Shemla, Kubu Konečného tak o medaili připravila pouze první kvalifikační cesta. Hodnotu 

tohoto výsledku zvyšuje i to, že Kuba je v kategorii A teprve prvním rokem. 

Další finálovou účast vybojovala pro českou výpravu Eliška Adamovská v kategorii B, která si 

finále letos vyzkoušela už v Dornbirnu. Kategorie B byla letos v Imstu mezi dívkami absolutně 

nejsilnější jak početně (49 startujících), tak výkonnostně, pro srovnání - nejmladší dívky lezly jednu 

společnou kvalifikační  a stejnou finálovou cestu s kategorií A, které sice vévodí fenomenální Janja 

Garbnet, ale 9. – 10. místo v kategorii A, tedy postupový výsledek, by mezi nejmladšími dívkami stačil 

pouze na 14. – 16. místo a ve finále by se stříbrná medailistka z kategorie A mezi lezkyněmi kategorie 

B nedostala na stupně vítězů… Eliška obě kvalifikační cesty nekompromisně topovala stejně jako šest 

dalších závodnic a o postupu nebylo pochyb. Ve finále se v této kategorii lezlo vysoko a rozhodovaly 

drobnosti, Eliška si s finálovou cestou poradila velmi dobře , ale pár chybiček přece jen udělala, což se 

jí po 48 krocích sečetlo a nateklá předloktí jí nedovolila dotáhnout další krok. Její výkon znamenal 

skvělé 6. místo a potvrzení příslušnosti ke špičce, což je o to cennější, že  i Eliška je v kategorii prvním 

rokem. 

Nebyl by to ale závod v Imstu, kdyby alespoň některým českým reprezentantům přes 

hodnotné výkony nepřinesl smůlu. Právě v kategorii B si pro ni přijela Lenka Slezáková, která první 

kvalifikační cestu bez problémů topovala, ale stejně si vedlo dalších 16 lezkyň a tak postup závisel na 

druhé kvalifikaci. Lenka i tu lezla výborně, dostala se až těsně pod top, kde místo paty zvolila vysokou 

nohu, která ji při její výšce vyhodila, což znamenalo pád, dlouhé čekání s výpočty, jak si  musí vést 

soupeřky, aby to vyšlo, ale závod byl  přece v Imstu a tak Lenku nakonec od postupu dělily dva kroky. 

Celkově 15. pozice je v dané konkurenci i tak solidní výsledek a Lenka se tak proti loňsku zlepšila o 18 

míst, ale finále bylo blízko… 

Smolařem už druhého letošního závodu je Martin Jech v kategorii juniorů (18 – 19 let). 

V první kvalifikační cestě udělal úplně zbytečnou chybu ještě před její polovinou v dynamickém kroku, 

který rozjel tak napůl a chybělo mu najednou tak půl centimetru. Ve druhé lezl výborně, shodilo ho až 

smeknutí spodní ruky po dynamickém kroku na dohled topu, v  cestě dosáhl 6. výkonu, ale 



geometrický průměr byl neúprosný – 14. pozice je sice dobré, ale nepostupové umístění. Jen malou 

útěchou Martinovi bylo, že výsledek ve druhé cestě signalizuje výbornou formu a že až za ním skončil 

vítěz prvního závodu v Dornbirnu Dimitri Vogt. Při pomyšlení, že kdyby v první cestě ten krok (který 

v následném technickém podání Honzy Kendíka byl vysloveně lehký) udělal, nemusel už lézt daleko, 

aby to vyšlo, chtělo se mu spáchat ledacos. Ale jeho mobil to tentokrát přežil, Martina dorazila až 

šance si finálovku vylézt, když zjistil, že medailový výkon byl v  jeho možnostech… 

Přestože nelze říci, že by naší reprezentaci začalo v Imstu přát štěstí, byl závod pro českou 

patnáctičlennou výpravu úspěšný, kromě uvedených výsledků byly vidět i další dobré výkony a osobní 

zlepšení, zásadní ale je, že celková úroveň českých lezců na mezinárodní scéně ve srovnání 

s minulostí výrazně stoupla a české barvy se objevují stále výš ve výsledkových listinách. Svědčí o tom 

i vynikající 7. místo v pořadí národů mezi 22 zúčastněnými zeměmi, mimo jiné i před reprezentacemi 

takových velmocí, jakými jsou Německo, Španělsko či Velká Británie . Aby bylo i navenek patrné, že 

jde o české barvy, má letos mládežnická reprezentace kromě dresů také  společné nezávodní 

oblečení, za něž, stejně jako za další podporu, děkujeme partnerovi české mládežnické reprezentace 

firmě Rock Point. Děkujeme i všem, kteří pomohli s  organizací, dopravou, servisem pro závodníky i 

dobrou náladou. 

Následujícím mezinárodním závodem v lezení na obtížnost je 12. – 14. června mládežnické 

Mistrovství Evropy ve skotském Edinburghu, kde se naopak našim lezcům většinou dařilo. Tak 

uvidíme… 

 

Tomáš Binter 


